
Zápis z jednání zastupitelstva Obce Kořenov konaného dne 13.12.2023 

v zasedací místnosti Obecního úřadu v Kořenově od 16,00 hod 

Přítomno 8 zastupitelů: Luboš Marek, Jiří Doležal, Vlastimil Plecháč, Michal Friedrich, Klára 

Mikšíčková, Mgr. Lenka Lipská, Ladislav Rösler, Vojtěch Vacek 

Omluven: Petr Kučera 

Hosté: dle presenční listiny 

Zapisovatelka: Petra Slavíková 

Ověřovatelé zápisu: Vlastimil Plecháč, Ladislav Rösler 

 

Program jednání: 1. pozemkové záležitosti 

   2. kontrola zápisu a usnesení 

   3. rozpočet na rok 2024 a rozpočtová změna 

   4. schválení odměny starosty a místostarosty 

   5. různé 

   6. připomínky zastupitelů 

Hlasování: 8 x ano 

 

1.  Pozemkové záležitosti 

 

1.1. Žádost pana Š., Rokytnice nad Jizerou, o prodej stavebního pozemku za účelem 

výstavby rodinného domu. Komise pro přidělení stavebního pozemku navrhuje žádosti 

nevyhovět. 

K hlasování je předloženo prodej stavebního pozemku pro stavbu rodinného domu panu Š., 

Rokytnice nad Jizerou. 

Hlasování: 8 x ne  

 

1.2. Návrh směny pozemku ppč. 1596/2 za část stpč. 187 v k.ú. Polubný. Minule byl 

schválen záměr směny a nyní při dopracování geometrického plánu je část stpč. Označena 

jako díl „a“ navržený ke sloučení s komunikací na ppč. 2928/1. 

K hlasování je předložen návrh směny pozemku obce ppč. 1596/2 za díl „a“ oddělení ze stpč. 

187 vše v k.ú. Polubný. 

Hlasování: 8 x ano 

 

1.3. Změna č. 2 Územního plánu Kořenov 

Městský úřad Tanvald, odbor stavební úřad a životní prostředí jako pořizovatel, předkládá 

Zastupitelstvu Obce Kořenov Návrh na vydání Změny č. 2 Územního plánu Kořenov s jeho 

odůvodněním. 

1.3.1   

Zastupitelstvo Obce Kořenov konstatuje po ověření ve smyslu s ust. §54 odst. 2 zákona č. 

183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších 

předpisů, že Změna č. 2 Územního plánu Kořenov není v rozporu s politikou územního 

rozvoje, s územně plánovací dokumentací vydanou krajem, nebo výsledkem řešení rozporů a 

se stanovisky dotčených orgánů a stanoviskem krajského úřadu.  

Hlasování: 8 x ano 

 

1.3.2.  

Zastupitelstvo Obce Kořenov rozhodlo v souladu s ust. §172 odst. 5 zákona č. 500/2004 Sb., 

správní řád, ve znění pozdějších předpisů, o námitce č. 1 tak, jak je uvedeno v odůvodnění 

Opatření obecní povahy (kap. 16 Odůvodnění) o vydání Změny č. 2 Územního plánu 

Kořenov. 



Hlasování: 8 x ano 

 

1.3.3. Zastupitelstvo Obce Kořenov vydává jako příslušný správní orgán na základě ust. §6 

odst. 5 písm. c(zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu, ve znění 

pozdějších předpisů (stavební zákon), za použití ust. §55 odst. 6 a 55b, postupem dle §54 

odst. 1 a 2 stavebního zákona a v souladu s ust. §173 odst. 1 zákona č. 500/2004 Sb., správní 

řád, ve znění pozdějších předpisů, opatření obecné povahy Změnu č. 2 Územního plánu 

Kořenov. 

Hlasování: 8 x ano 

 

2.  Kontrola zápisu a usnesení 

Bez připomínek 

 

3.  Rozpočet  

 

3.1.  Návrh schodkového rozpočtu na rok 2024 Obce Kořenov 

Ing. Č. sděluje, že zastupitelům byl elektronicky zaslán návrh rozpočtu s předstihem 

k prostudování.  

K hlasování je předložen schodkový Rozpočet Obce Kořenov na rok 2024: 

Příjmy  33 346 053,00 Kč 

Výdaje  40 183 124,00 Kč 

Financování    6 837 071,00 Kč 

Hlasování: 8 x ano 

 

3.2. Návrh střednědobého rozpočtového výhledu na období 2024-2028 

Ing. Č. sděluje, že je nutné posouvat každoročně výhledové období, v návrhu se projevuje v r. 

2027 končící úvěr 

K hlasování je předložen Návrh střednědobého rozpočtového výhledu na období 2024-2028 

v předloženém znění 

Hlasování: 8 x ano 

 

3.3. Návrh rozpočtového opatření č. 5/2023 

Ing. Č. sděluje, že se opatřením dorovnávají příjmy podle skutečnosti, hlavně daně,  ve 

výdajích došlo k dorovnání podle skutečnosti a došlo na snížení financování. 

K hlasování je předloženo Rozpočtové opatření č. 5/2023, kterým dojde k 

Navýšení příjmů o 3 159 468,80  na celkové příjmy 42 813 165,80 Kč 

Ponížení výdajů o -1 654 440,00  na celkové výdaje 38 742 780,00 Kč 

Ponížení financování o  - 4 813 908,80  na celkové financování - 4 070 385,80 Kč 

a změně závazných ukazatelů dle návrhu. 

Hlasování: 8 x ano 

 

3.4. Návrh střednědobého výhledu rozpočtu na období 2024-2025 pro ZŠ a MŠ Kořenov 

Ing. Č. sděluje, že povinnost rozpočtového výhledu má i škola, kde se tvoří výhled na dva 

roky. 

K hlasování je předložen Střednědobý výhled rozpočtu na období 2024-202 pro Základní 

školu a Mateřskou školu Kořenov v předloženém znění. 

Hlasování: 8 x ano 

 

3.5. Návrh rozpočtu (plán výnosů a nákladů) roku 2024 pro ZŠ a MŠ Kořenov 

Ing. Č. sděluje, že rozpočet vychází z letošního roku a zohledňuje vyšší náklady na energie. 



K hlasování je předložen vyrovnaný rozpočet (plán výnosů a nákladů) roku 2024 pro Základní 

školu a Mateřskou školu Kořenov v předložením znění takto: 

Příjmy  7 885 464,00 Kč 

Výdaje  7 885 464,00 Kč 

Hlasování: 8 x ano 

 

3.6. Pověření starosty k provádění změny rozpočtu, tj. Rozpočtové opatření 

Ing. Č. sděluje, že se pověření provádí z důvodů nutnosti provedení rozpočtového opatření do 

konce roku, kdy může přijít dotace, které nejsou rozpočtování nebo nenadálý výdaj nebo 

daně. Luboš Marek sděluje, že na následujícím jednání zastupitelstva bude úprava provedená 

starostou předložena. 

K hlasování je předloženo usnesení:  

Zastupitelstvo obce stanovuje v souladu s §102 odst. 2 písm. a) zákona č. 128/2000 Sb., o 

obcích, ve znění pozdějších předpisů, kompetenci starosty obce k provádění rozpočtových 

opatření v následujícím rozsahu: 

1. Na výdajové straně rozpočtu navýšení závazného ukazatele do výše 200 000,- Kč 

v období mezi jednotlivými zasedáními zastupitelstva. Navýšení závazného ukazatele musí 

být financováno snížením jiného závazného ukazatele na výdajové straně rozpočtu nebo 

zapojením financování (položka 8115) nebo reálným a odůvodněným zvýšením příjmů. 

Financování lze zapojit v maximální výši 500 000,- Kč v období mezi jednotlivými 

zasedáními zastupitelstva obce.  

2.  V případě přijetí právního aktu o poskytnutí dotace z jiného veřejného rozpočtu (např. 

rozhodnutí) nebo v případě uzavření smlouvy o poskytnutí takové dotace 

a) u dotací schválených zastupitelstvem obce zapojení předpokládané výše dotace v běžném 

roce do příjmů a případné zapojení akce do výdajů, přičemž do výdajů lze v rámci tohoto 

usnesení zapojit částku maximálně ve výši kryté dotaci v příjmech. Vyšší částku lze zapojit 

jen v případech, kdy zastupitelstvo obce určilo zdroje krytí a byly splněny podmínky 

k zapojení těchto zdrojů. 

b) bez ohledu na schválení dotace zastupitelstvem obce lze v rámci tohoto usnesení zapojit do 

rozpočtu příjmy a související výdaje u těchto typů dotací: průtokové dotace, dotace na výkon 

přenesené působnosti, dotace na volby. 

3.  Upřesnění výše transferu ve vztahu k jiným veřejným rozpočtům, s případnou 

související úpravou ve výdajích (upřesnění souhrnného dotačního vztahu, upřesnění výše 

dotace, snížení předpokládané částky dotace z titulu snížení uznatelných nákladů (ne)obdržení 

dotace před koncem kalendářního roku, případně obdržení v jiné výši. U jednotlivých případů 

se provede i případná související úprava ve výdajích. 

4. Zapojení příjmů a rozpočtování výdajů vycházející z finančního vypořádání transferů 

(doplatky a vratky) 

5.  Úprava rozpočtu po změnách v případě, kdy bylo u výdaje zajištěné rozpočtové krytí, 

ale pro potřeby vykázání plnění v souladu s klasifikací podle vyhlášky č. 323/2022 Sb., o 

rozpočtové skladě, je třeba provést úpravu použité rozpočtové skladby.  

 

Hlasování: 8 x ano 

 

 

 

 

4. Schválení odměny starosty a místostarosty 

 



Mgr. Lenka Lipská navrhuje mimořádnou odměnu za rok 2023 uvolněnému členu 

zastupitelstva obce – starostovi obce Luboši Markovi ve výši dvojnásobku měsíční odměny, 

která mu náleží za výkon zastávaných funkcí na základě výsledků zveřejněného finančního 

auditu.  

Hlasování: 6 x ano, Luboš Marek a Michal Friedrich se zdržují 

 

Jednání o mimořádné odměně místostarostovi pan místostarosta Jiří Doležal odmítá. 

 

5. Různé 

 

5.1. Obecně závazné vyhlášky 

Luboš Marek předkládá dříve zaslané obecně závazné vyhlášky o místních poplatcích, které 

jsou aktualizovány z důvodu změny legislativy. Schválení jednotlivých vyhlášek je 

předkládáno k hlasování. 

5.1.1. K hlasování je předložena Obecně závazná vyhláška obce Kořenov o místním 

poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 

Hlasování: 8 x ano 

5.1.2. K hlasování je předložena Obecně závazná vyhláška obce Kořenov o místním 

poplatku za užívání veřejného prostranství 

Hlasování: 8 x ano 

5.1.3. K hlasování je předložena Obecně závazná vyhláška obce Kořenov o místním 

poplatku za povolení k vjezdu s motorovým vozidlem do vybraných míst a částí měst 

Hlasování: 8 x ano 

5.1.4. K hlasování je předložena Obecně závazná vyhláška obce Kořenov o místním 

poplatku z pobytu 

Hlasování: 8 x ano 

 

Michal Friedrich ověřuje cenu za vjezd do osady Jizerka a její účtování ubytovaným.  

 

5.2. Vodné a stočné pro rok 2024 

Petra Slavíková předkládá stanovení vodného a stočného vyplývající z očekávaných nákladů 

dle nákladů v roce 2023 s přičtením inflace a změnou sazby DPH z 10% na 12%. Tvorba 

zisku z plateb by měla hradit obnovu infrastruktury, ale pro takový krok by stočné muselo 

činit 124 Kč bez DPH a více. Finanční analýza nabízí minimum 58,04 Kč za m3 stočného a 

23,22 Kč za m3 vodného. I takto vytvořená kalkulace tvoří zisk -2,9 mil Kč na odpadní vodě. 

Analýza zohledňuje zdražení energií. Michal Friedrich konstatuje, že se stále jedná o 

nejlevnější ceny proti celorepublikovým cenám.  

K hlasování je předloženo stanovení ceny stočného pro rok 2024 ve výši 58,04 Kč za m3 bez 

DPH, cena s 12% DPH činí 65,- Kč a stanovení ceny vodného pro rok 2024 ve výši 23,22 Kč 

za m3 bez DPH, cena s 12% DPH činí 26,- Kč.  

Hlasování: 8 x ano 

 

5.3. Návrh SDH Horní Polubný 

Obec obdržela od SDH Horní Polubný návrh využití budovy DPS v Polubném pro sbor  

v přízemí s přistavěním garáže pro zásahové vozidlo a výstavbou dvou bytů v patře pro 

obsazení nájemníky s tím, že by se sbor pokusil zajistit finanční prostředky na výstavbu 

garáže od sponzorů. Zastupitelé se návrhem zabývali mimo zasedání a shodli se na odložení a 

nutnosti místního šetření spolu s hasiči. Vlastimil Plecháč navrhuje schůzku co nejdříve 

K hlasování je předloženo odložení jednání o návrhu SDH Horní Polubný o využití budovy 

DPS Polubný. 



Hlasování: 8 x ano 

 

5.4. Žádost SDH Příchovice 

SDH Příchovice žádají o pořízení stavby přístřešku na hřišti pro trénink hasičského sportu, 

pro kterou mají hotové stavební řízení, objekt by sloužil jak pro trénink hasičů a zejména dětí, 

ale i jako zázemí pro vedlejší víceúčelové hřiště. Náklady na pořízení činí 375077 Kč.  

K hlasování je předložena stavba přístřešku na ppč. 178/1 k.ú. Příchovice u Kořenova pro 

zázemí tréninku hasičského sportu a víceúčelového hřiště. 

Hlasování: 8 x ano 

 

5.5. Prodej fekálu 

Luboš Marek informuje, že obec vlastní cisternu na převoz fekálu v dožilém stavu 

s minimálním využitím a Příchovická farma by o něj měla zájem, opravili by jej a využívali.  

K hlasování je předloženo pověření starosty k jednání o prodeji fekální cisterny Farmě 

Příchovice s dohodnutím zůstatkové ceny.  

Hlasování: 8 x ano 

 

5.6. Členské příspěvky SMO Krkonoše 

Luboš Marek sděluje, že výše příspěvku pro rok 2024 Svazu měst a obcí Krkonoše, jehož je 

Obec Kořenov členem, zůstává stejná jako pro rok 2023, a to 10 Kč na trvale žijícího 

obyvatele dle ČSÚ k 1.1. 2024 a Příspěvek obce do fondu cestovního ruchu pro rok 2024 ve 

výši 18 tis. Kč.  

K hlasování je předložen členský příspěvek pro rok 2024 Svazu měst a obcí Krkonoše 10 Kč 

na trvale žijícího obyvatele dle ČSÚ k 1.1. 2024 a Příspěvek obce do fondu cestovního ruchu 

pro rok 2024 ve výši 18 tis. Kč. 

Hlasování: 8 x ano 

 

6.  Připomínky zastupitelů 

 

6.1. Vlastimil Plecháč navrhuje vyvěšení vyhlášky o zákazu pyrotechniky. Luboš Marek 

sděluje, že je vyroben informační plakát pro vyvěšení a bude i ve zpravodaji. Jiří Doležal 

sděluje, že plakát byl rozesílán penzionům.  

6.2. Vlastimil Plecháč sděluje, že při jednání v kostele v Polubném se dotázal na pomník 

Rudolfu Burkeretovi a cítil, že by tam ten pomník mohl být, proto navrhuje využít příští rok 

120. výročí narození závodníka a spojit to se slavnostním odhalením. Hovořil i s majitelem 

zbořeného domu, kde Burkeret žil a on by věnoval kámen přímo z tohoto domu, na který by 

se mohla umístit plastika. Návrh plastiky by poslal ke schválení. Michal Friedrich se dotazuje, 

zda neschvalovat peníze na pořízení. Vlastimil Plecháč uvažoval o vlastních prostředcích a 

vzpomíná, že i předminulý zastupitel Ondřej Duda chtěl pomník financovat. O penězích by 

hovořil, až by byly náklady známy. Pomník by chtěl věnovat i dalším sportovcům. 

K hlasování je předloženo umístění plastiky Rudolfa Burkereta na kámen v parku u kostela 

v Polubném s oslavou 120. výroční jeho narození. 

Hlasování: 8 x ano 

6.3. Vlastimil Plecháč sděluje, že minule projednávané rozježdění cesty u kapličky na 

Zlatou Olešnici je markantní. Přítomná paní R. sděluje, že klády jsou průběžně odváženy a 

došlo i zapadnutí vozidla s vlekem, na louce se vyjela cesta a teď se už nedá jezdit ani poté 

louce. Po zavolání na obec došlo k urovnání ale pouze jednou, od té doby je cesta znovu 

využívána těžkou technikou a neurovnaná. Luboš Marek sděluje, že firma má na opravu 

vyčleněné peníze a bude po skončení prací opravena, spojí se s nimi, aby opět průběžně 



zprovoznili průjezd pro auta. Přítomný pan K. sděluje, že od harvestoru je louka rozježděná a 

nedá se tam jet ani traktorem.  

6.4.  Michal Friedrich informuje, že opět došlo k hrnutí sněhu do křižovatky u bowlingu. 

Dochází k hrnutí sněhu od hotelu, ale i od silnic. Luboš Marek sděluje, že to majiteli hotelu 

připomene. Dále se Michal dotazuje, zda je možné u Hvězdy s pluhováním projet i otočku, 

aby se měla auta, kde otáčet, nejedná se jen o hosty Hvězdy, ale i třeba o Horskou službu. 

Ladislav Rösler souhlasí. 

6.5. Michal Friedrich sděluje, že cesta od Prdku na Hvězdu nad Pašerákem je v úseku cca 

200m samé kameny. Filip Kouřimský sděluje, že obec Paseky nad Jizerou byla připravena 

místo upravit, měli i na parkovišti připravený materiál, ale napadl sníh a parkoviště muselo 

být vyklizeno.  

6.6. Michal Friedrich navrhuje opravit cestu od pískovny ke křížku směrem k Hvězdě, 

v cestě teče potok vody. Luboš Marek sděluje, že se jedná o cestu KRNAPu. Michal Friedrich 

se domnívá, že postačí vytvořit koryta pro odvedení vody, cesta je pro pěší, kteří koryta 

překonají, koryta tam již v minulosti byla, ale jsou zanešená. 

6.7. Michal Friedrich se dotazuje na provoz obecního traktoru. Luboš Marek sděluje, že 

Radek Šebesta je placený pouze za hodiny obsluhy traktoru, v traktoru je nainstalované 

zařízení GPS a je kontrolovatelné kudy vozidlo jezdí, zjištěné 2 výjezdy mimo obec už jsou 

s panem Šebestou řešeny.  

6. 8.  Michal Friedrich se dotazuje na plán oprav krajských silnic. Luboš Marek sděluje, že 

tento plán každoročně obdrží v únoru.  

6.9. Michal Friedrich se dotazuje na přístřešky na kontejnery na tříděný odpad. Luboš 

Marek sděluje, že jsou rozpočtované a byly dlouhou dobu objednané, provádějí to nyní 

v Příchovicích i v Dolním Kořenově. Votěch Vacek sděluje, že v Kořenově dochází k uložení 

bez podlahy. Luboš Marek sděluje, že v dolním Kořenově nebyla dohodnuta podlaha, 

přístřešky se dají posunout, je to rozebíratelné a navrhuje tam provést zámkovou dlažbu. 

Přístřešky jsou i napojitelné na rozšíření v případě nutnosti umístění více kontejnerů.  

6.10.  Mgr. Lenka Lipská děkuje za celoroční spolupráci se školou a i panu K., který se ujal 

běžeckého kroužku, jehož premiéra s prvním sněhem měl a spokojenou odezvu. Luboš Marek 

by touto cestou chtěl poděkovat P., který na kroužek zadarmo poskytl běžecké sety, které jsou 

ve škole k půjčení. Mgr. Lenka Lipská sděluje, že pan N. nabízí poskytnutí vyřazených 

sjezdových lyží z jeho půjčovny v Harrachově.  

6.11.  Jiří Doležal sděluje, že byl se starostou na jednání u Policie ČR a náčelník zhodnotil 

stav kriminality v Kořenově s tím, že se přesunula do kyberprostoru, takže jejich nabídku 

přednášky využila ředitelka Mgr. Lenka Lipská pro děti do školy a nabízí se přednáška i pro 

dospělé.  

6.12.  Jiří Doležal informuje, že situace v Energetickém managementu je taková, že se zákon 

posouvá dále, dotace nejsou vypsané, projektantka s tím skončila. Je to velmi zdlouhavé a 

složité řízení. Management budeme provádět, 90% dotace na zpracování by měl vyplácet stát, 

pokračovalo by se na fotovoltaikách. Luboš Marek sděluje, že je rád, že se tomu Jiří Doležal 

věnuje, protože tomu rozumí a tráví na tom spoustu času.  

6.13.  Jiří Doležal se přidává k poděkování panu K. za běžecký kroužek a ostatním 

zastupitelům za celoroční práci, děkuje starostovi za jeho práci, které je za rok svědkem, 

svátky, víkendy, mimo pracovní dobu a upřímně sděluje, že by starostu nedělal.  

6.14.  Vlastimil Plecháč sděluje, že vyúčtování mostu Jizerka dotáhl do konce pan P., i když 

je už v důchodu a obci přišlo 3,4mil Kč a chce mu touto cestou poděkovat.  

6.15. Vlastimil Plecháč sděluje, že obdržel petici, že občané nechtějí skládkování bioodpadu 

v pískovně. Jiří Doležal sděluje, že situaci projednávali s Michalem Friedrichem a domluvilo 

se, že se na jaře bude v projednávání pokračovat. Michal Friedrich zdůrazňuje, že nechtěl 

tvořit skládku, ale prostor deponie, kde by docházelo ke třídění a likvidaci. Vlastimil Plecháč 



se domnívá, že se lidé obávají zvýšení dopravy v místě. Michal Friedrich má za to, že by 

lidem nemělo vadit něco, co se dělat musí. Vlastimil Plecháč se domnívá, že by vhodnější 

místo bylo v Pochpuši. Michal Friedrich navrhl pískovnu, jelikož se o ni nikdo nestará a je 

stranou od zástavby, dále sděluje, že měl v plánu i obnovit tratě pro kola. Luboš Marek 

potvrzuje, že se k záměru vrátí na jaře a zdůrazňuje, že zákonu o povinné likvidaci 

biologického odpadu vyhověla obec poskytnutím kompostérů, které nyní opět objednala. Pan 

K. sděluje, že poskytl kontejnery, nejednalo se o černou skládku. Pan B. informuje, že na 

kompost jezdí traktorbagr a rozhrabuje to, aby z toho vznikla hlína. Michal Friedrich se 

domnívá, že se nemůže stále vozit do lesa, dříve lidé měli doma králíky a zvířat, kterým 

posekanou trávu dávali zkrmit. Pan D. sděluje, že seká obecní plochy hřbitov a náměstí a je to 

několik jízd a neumí si představit jezdit mezi těmi domy do pískovny.  

 

Diskuse 

Pan K. žádá o zařazení komunikace „Cikánka“ do údržby, jelikož slouží i místním. Jedná se i 

o letní údržbu, meze je nutné posekat. Prvních deset let dokonce platili KRNAPu za užívání 

cesty nájem, zbylá část cesty je obce. Ladislav Rösler potvrzuje, že v lokalitě projíždí a tento 

úsek odhaduje na deset minut. Zastupitelé souhlasí.  

Michal Friedrich navrhuje, aby jezdili popeláři po cestě od pískovny ke Zvonku, dříve zde 

jezdit nemohli, jelikož cesta nebyla zpevněná, ale po jejím vyasfaltování by to bylo možné. 

Ladislav Rösler se domnívá, že pro vůz není vhodný zlom sjezdu na cestu u Fišerů. Luboš 

Marek se na trasu zeptá přímo SKS. 

Pan K. sděluje, že údržba silnic byla tragická, zejména do Rejdic. Luboš Marek informuje, že 

každý den obdrží soupis výjezdů a kolik aut, systém je veřejně přístupný. Navrhuje, aby se o 

takové situaci dozvěděl ihned a může zjistit, proč auta nevyjela.  

Pan K. navrhuje, že bude provádět údržbu kolem klecí na odpad, aby až do Rejdic nevyjížděl 

nakladač z obce.  

Vlastimil Plecháč se domnívá, že by náměstí v Příchovicích měl dělat menší traktor, aby 

nedocházelo k nabírání drnu. Pan B. konstatuje, že je to rozpluhované všude. Pan F. se 

domnívá, že to není ve velikosti traktoru ale v obsluze.  

Paní R. sděluje, že silnice na Zlatou Olešnici se neprotahuje, pluhy od Příchovic se otáčí u 

garáže paní B. a odjíždí na Šumburk, Zlatá Olešnice si to udržuje sama, a to po kapličku. 

Propustě u silnice jsou ucpané a celá stráň k silnici steče a nemá kam odtéct a zamrzá to 

v ledovku na silnici. Pan F. informuje, že ucpané jsou propustě už deset let. Luboš Marek 

připomíná, že silnice slíbili opravit do zimy sesypaný propustek v Martinském údolí a nedošlo 

k tomu. Paní R. navrhuje umístit do cesty k jejich domu svodnici, o cestu se sami starají, ale 

teče po ní voda. Luboš Marek navrhuje, aby na jaře zatelefonovala na obec, až bude tát sníh a 

kanálek obec zajistí.  

Diskuse s občany dále pokračovala na téma zimní údržby bez zápisu. 

 

 

 

…………………………………………..   …………………………………… 

Vlastimil Plecháč, ověřovatel    Ladislav Rösler, ověřovatel 

 

 

 

 

    ……………………………………. 

    Luboš Marek, starosta 

 



 

USNESENÍ 

z jednání zastupitelstva Obce Kořenov konaného dne 13.12.2023 

 

1.1. Zastupitelstvo obce zamítá prodej stavebního pozemku pro stavbu rodinného domu 

panu Š., Rokytnice nad Jizerou. 

Č.u. 88/23, 8 x ne  

 

1.2. Zastupitelstvo obce schvaluje směnu pozemku obce ppč. 1596/2 za díl „a“ oddělení ze 

stpč. 187 vše v k.ú. Polubný. 

Č.u. 89/23, 8 x ano 

 

1.3.1   

Zastupitelstvo Obce Kořenov konstatuje po ověření ve smyslu s ust. §54 odst. 2 zákona č. 

183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších 

předpisů, že Změna č. 2 Územního plánu Kořenov není v rozporu s politikou územního 

rozvoje, s územně plánovací dokumentací vydanou krajem, nebo výsledkem řešení rozporů a 

se stanovisky dotčených orgánů a stanoviskem krajského úřadu.  

Č.u. 85/23, 8 x ano 

 

1.3.2.  

Zastupitelstvo Obce Kořenov rozhodlo v souladu s ust. §172 odst. 5 zákona č. 500/2004 Sb., 

správní řád, ve znění pozdějších předpisů, o námitce č. 1 tak, jak je uvedeno v odůvodnění 

Opatření obecní povahy (kap. 16 Odůvodnění) o vydání Změny č. 2 Územního plánu 

Kořenov. 

Č.u. 86/23, 8 x ano 

 

1.3.3. Zastupitelstvo Obce Kořenov vydává jako příslušný správní orgán na základě ust. §6 

odst. 5 písm. c(zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu, ve znění 

pozdějších předpisů (stavební zákon), za použití ust. §55 odst. 6 a 55b, postupem dle §54 

odst. 1 a 2 stavebního zákona a v souladu s ust. §173 odst. 1 zákona č. 500/2004 Sb., správní 

řád, ve znění pozdějších předpisů, opatření obecné povahy Změnu č. 2 Územního plánu 

Kořenov. 

Č.u. 87/23, 8 x ano 

 

3.1.  Zastupitelstvo obce schvaluje schodkový Rozpočet Obce Kořenov na rok 2024: 

Příjmy  33 346 053,00 Kč 

Výdaje  40 183 124,00 Kč 

Financování    6 837 071,00 Kč 

Č.u. 90/23, 8 x ano 

 

3.2. Zastupitelstvo obce schvaluje střednědobý rozpočtový výhled na období 2024-2028 v 

předloženém znění 

Č.u. 91/23, 8 x ano 

 

3.3. Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočtové opatření č. 5/2023, kterým dojde k 

Navýšení příjmů o 3 159 468,80  na celkové příjmy 42 813 165,80 Kč 

Ponížení výdajů o -1 654 440,00  na celkové výdaje 38 742 780,00 Kč 

Ponížení financování o  - 4 813 908,80  na celkové financování - 4 070 385,80 Kč 

a změně závazných ukazatelů dle návrhu. 



Č.u. 92/23, 8 x ano 

 

3.4. Zastupitelstvo obce schvaluje Střednědobý výhled rozpočtu na období 2024-202 pro 

Základní školu a Mateřskou školu Kořenov v předloženém znění. 

Č.u. 93/23, 8 x ano 

 

3.5. Zastupitelstvo obce schvaluje vyrovnaný rozpočet (plán výnosů a nákladů) roku 2024 

pro Základní školu a Mateřskou školu Kořenov v předložením znění takto: 

Příjmy  7 885 464,00 Kč 

Výdaje  7 885 464,00 Kč 

Č.u. 94/23, 8 x ano 

 

3.6. Zastupitelstvo obce stanovuje v souladu s §102 odst. 2 písm. a) zákona č. 128/2000 

Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů, kompetenci starosty obce k provádění 

rozpočtových opatření v následujícím rozsahu: 

1. Na výdajové straně rozpočtu navýšení závazného ukazatele do výše 200 000,- Kč v 

období mezi jednotlivými zasedáními zastupitelstva. Navýšení závazného ukazatele musí být 

financováno snížením jiného závazného ukazatele na výdajové straně rozpočtu nebo 

zapojením financování (položka 8115) nebo reálným a odůvodněným zvýšením příjmů. 

Financování lze zapojit v maximální výši 500 000,- Kč v období mezi jednotlivými 

zasedáními zastupitelstva obce.  

2.  V případě přijetí právního aktu o poskytnutí dotace z jiného veřejného rozpočtu (např. 

rozhodnutí) nebo v případě uzavření smlouvy o poskytnutí takové dotace 

a) u dotací schválených zastupitelstvem obce zapojení předpokládané výše dotace v běžném 

roce do příjmů a případné zapojení akce do výdajů, přičemž do výdajů lze v rámci tohoto 

usnesení zapojit částku maximálně ve výši kryté dotaci v příjmech. Vyšší částku lze zapojit 

jen v případech, kdy zastupitelstvo obce určilo zdroje krytí a byly splněny podmínky k 

zapojení těchto zdrojů. 

b) bez ohledu na schválení dotace zastupitelstvem obce lze v rámci tohoto usnesení zapojit do 

rozpočtu příjmy a související výdaje u těchto typů dotací: průtokové dotace, dotace na výkon 

přenesené působnosti, dotace na volby. 

3.  Upřesnění výše transferu ve vztahu k jiným veřejným rozpočtům, s případnou 

související úpravou ve výdajích (upřesnění souhrnného dotačního vztahu, upřesnění výše 

dotace, snížení předpokládané částky dotace z titulu snížení uznatelných nákladů (ne)obdržení 

dotace před koncem kalendářního roku, případně obdržení v jiné výši. U jednotlivých případů 

se provede i případná související úprava ve výdajích. 

4. Zapojení příjmů a rozpočtování výdajů vycházející z finančního vypořádání transferů 

(doplatky a vratky) 

5.  Úprava rozpočtu po změnách v případě, kdy bylo u výdaje zajištěné rozpočtové krytí, 

ale pro potřeby vykázání plnění v souladu s klasifikací podle vyhlášky č. 323/2022 Sb., o 

rozpočtové skladě, je třeba provést úpravu použité rozpočtové skladby.  

Č.u. 95/23, 8 x ano 

 

4. Zastupitelstvo obce schvaluje mimořádnou odměnu za rok 2023 uvolněnému členu 

zastupitelstva obce – starostovi obce Luboši Markovi ve výši dvojnásobku měsíční odměny, 

která mu náleží za výkon zastávaných funkcí na základě výsledků zveřejněného finančního 

auditu.  

Č.u. 84/23, 6 x ano, 2 x se zdržel 

 



5.1.1. Zastupitelstvo obce schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce Kořenov o místním 

poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 

Č.u. 96/23, 8 x ano 

 

5.1.2. Zastupitelstvo obce schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce Kořenov o místním 

poplatku za užívání veřejného prostranství 

Č.u. 97/23, 8 x ano 

 

5.1.3. Zastupitelstvo obce schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce Kořenov o místním 

poplatku za povolení k vjezdu s motorovým vozidlem do vybraných míst a částí měst 

Č.u. 98/23, 8 x ano 

 

5.1.4.  Zastupitelstvo obce schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce Kořenov o místním 

poplatku z pobytu 

Č.u. 99/23, 8 x ano 

 

5.2. Zastupitelstvo obce stanovuje cenu stočného pro rok 2024 ve výši 58,04 Kč za m3 bez 

DPH, cena s 12% DPH činí 65,- Kč a cenu vodného pro rok 2024 ve výši 23,22 Kč za m3 bez 

DPH, cena s 12% DPH činí 26,- Kč.  

Č.u. 83/23, 8 x ano 

 

5.3. Zastupitelstvo obce odkládá jednání o návrhu SDH Horní Polubný o využití budovy 

DPS Polubný. 

Č.u. 100/23, 8 x ano 

 

5.4. Zastupitelstvo schvaluje pořízení stavby přístřešku na ppč. 178/1 k.ú. Příchovice u 

Kořenova pro zázemí tréninku hasičského sportu a víceúčelového hřiště. 

Č.u. 101/23, 8 x ano 

 

5.5. Zastupitelstvo pověřuje starostu k jednání o prodeji fekální cisterny Farmě Příchovice 

s dohodnutím zůstatkové ceny.  

Č.u. 102/23, 8 x ano 

 

5.6. Zastupitelstvo schvaluje členský příspěvek pro rok 2024 Svazu měst a obcí Krkonoše 

10 Kč na trvale žijícího obyvatele dle ČSÚ k 1.1. 2024 a Příspěvek obce do fondu cestovního 

ruchu pro rok 2024 ve výši 18 tis. Kč. 

Č.u. 103/23, 8 x ano 

 

6.2. Zastupitelstvo obce souhlasí s umístěním plastiky Rudolfa Burkereta na kámen v 

parku u kostela v Polubném s oslavou 120. výroční jeho narození. 

Č.u. 104/23, 8 x ano 

 

 

 

 

………………………………..    ………………………………… 

Luboš Marek, starosta     Jiří Doležal, místostarosta 


